

Supplemental Material for [Rejecting Militarism: Shared Experience, Resistance, and Solidarity] panel (2025.06.07)

「軍事主義を拒否：共通する経験、抵抗、連帯」パネル（2025年06月07開催）の追加資料

← Online version | オンライン版

[ENG] links to sites in English, [JPN] リンクは日本語版サイトへ

Urgent Action Calls 緊急呼びかけ

- ⇒ 2025.03.20 Solidarity Committee for Indonesian Gelap statement & donation details (paypal required) | インドネシアゲラップ連帯委員会の宣言と寄付情報 (ペイパル必要) bandilangitim.xyz/library/solidarity-committee-for-indonesian-gelap-ang-pahayag-ng-pakiki-isa-tl [ENG]
- ⇒ donations toward Serikat Tahanan Inter-Correctional Prisoner Union インドネシアの政治捕虜組合への寄付 <https://sociabuzz.com/serikattahanan> [Donasi -> ENG/JPN]
- ⇒ West Papua Support Network solidarity gallery, education, donation パプア支援ネットワークの連帯展示、教育、寄付 papua-merdeka.org/solidaritygallery [ENG]
- ⇒ support in Japan for political refugee Edsel Villena | 政治難民エドセル・ビレナ氏の支援 -> www.instagram.com/p/DEFWuTePRsz [ENG/JPN]
- ⇒ Suspend Nickel Mining in Palawan, the Philippines | 住友金属鉱山はフィリピン・パラワン州でのニッケル採掘を停止してください <http://chng.it/KNQsVYMKtp> [ENG/JPN]
- ⇒ Docu Athan platform for Burmese journalists/creators, with fundraising portal responding to the 2025.03 earthquakes and escalating junta airstrikes | ドキュアッタンの記者・ドキュメンタリー映画クリエイティブラットフォーム（2025年3月の大地震と進化する軍の攻撃へ応じる緊急支援ポータルもある） www.docuathan.com [ENG/JPN]
- ⇒ WART (Wa, Art, Revolution, Trance) manga exhibit for expression of freedom and peace | 自由と平和な表現活動支援団体の漫画プロジェクト -> www.2021wart.org [JPN]

Partial history of Japanese complicities in Southeast Asia regimes' military repression | 東南アジアの軍政弾圧に加担している日本のちょっとした歴史背景

Japanese Empire colonial militarization | 帝国日本の植民地による軍拡化

As the Japanese Empire's invasions displaced other empires, the military trained clusters of Southeast Asia militants with ethnonationalist patriarchal ideals, which after Japan's 1945 defeat formed many new state regimes' militaries

他の帝国を追いかけた帝国日本の侵略によって、家父長制と人種主義ナショナリズムに従い東南アジアの軍隊に訓練を実施し、45年の日本敗戦の後いくつかの新しい国家政権の軸になった

Burma (replaced British) 1942-45: 1941 Minami Kikan trained Aung San's 30 Comrades in occupied Taiwan, which formed Burmese Liberation Army along with Japanese invasion; from 1942 the new Officer Training School in Mingaladon and officer exchange in Hamamatsu formed Bamar nationalist cohorts -> post-1945 Ne Win cluster rose to top, leading the 1958 & 1962 coups

ビルマ占領 (英国の代わり) 42年-45年: 南機関は植民地化台湾でアウサンの三十人の志士を訓練、設立したビルマ独立義勇軍が日本の侵略を促進して、42年からネウインの担当でミンガラドンの士官学校と浜松の土官留学制度が設立されバマ一族の軍隊が生じ → 45年後ネウイン派は飛び立ち58年と62年のクーを行った

East Indies (replaced Dutch) 1942-45: 1942 Japanese new training center for Indonesian youth, then intake of Suharto and others in Pembela Tanah Air (PETA) -> post-1945 these cohorts formed Indonesian National Armed Forces, main ranks of Suharto regime that led 1965 coup

東インド占領 (オランダの代わり) 42年-45年: 42年にインドネシア青年の新しい訓練センターを設立、スマルトを含める郷土防衛義勇軍を上げ → 45年後この軍隊がインドネシア国軍になり、中のスマルト派が65年のクーを行った

Philippines (replace US) 1941-45: before 1940s, Philippines military trained mainly through US, then shifted to guerilla resistance against the Japanese occupation's KALIBAPI regime and Makapili military wing 1944-5 but not trained-> post-1945 the US-aligned guerilla groups formed state military

フィリピン占領 (米国の代わり) 41年-45年: 以前米国の訓練を受けたフィリピン軍隊が日本占領へゲリラ抵抗の姿勢へ変わり、日本が作ったカリバビ政権とマカピリ軍隊を信頼しなくて訓練をあまり実施しなかった → 45年後米国に近いゲリラ軍隊が国家軍になった

⇒ Sexual Slavery Sites 日本軍慰安所マップ www.wam-peace.org/ianjo/map/ [JPN]

⇒ Documenting Japanese War Crimes at Tokyo 戦争犯罪の地図データベース www.manoa.hawaii.edu/wcdi/projects/tokyo-trial/ [ENG]

Violence of post-1945 “non-military” aid | 「戦後」の「非」軍事支援の暴力

Without a formal military under Article 9, the Ministry of Defense (MoD) has drawn on training cohort friendships and historically revised perceptions of imperial harm, and from afar affirmed counterinsurgency and psyops methods taught by expansive US training programs; the Ministry of Foreign Affairs (MOFA) has pursued diplomatic normalization under Reparations then Official Development Assistance (ODA) deals, giving other states' militaries wealth, infrastructure, training, and legitimacy

憲法9条が正式な軍を禁じている中、防衛省がこの戦友関連を強調し、帝国被害を歴史修正の対象にし、他の政権へ対反乱作戦や心理戦等を教える米国の広い訓練を後ろから肯定してきた。外務省の「賠償」と開発協力支援ODAによる外交正常化は、他の国軍にお金、インフラ、訓練、合法性を与えてきた

Japanese companies operating across Southeast Asia as implementers of reparations and ODA projects expanded power from pre-1945 colonial philosophies and plunder, and/or from resources from collaborating in US invasions and genocides in the Korean peninsula and Vietnam

東南アジアにわたり賠償とODAプロジェクトの実施者として活動した日本の企業が1945年以前の植民地概念と奪った資源、あるいは米国の朝鮮半島とベトナム侵略・ジエノサイドとの協力による資源によって権力を決着した

1980 – the MoFA was globally largest 'nonmilitary aid' donor for Indonesia with 41.5%, Philippines with 46%, Burma with 65.9%; the “developmental dictatorship”

model prioritized investments over human rights metrics, while 'private-sector' Associations incorporated elite capitalists in authoritarian regimes with Japanese ministries

1980年には外務省が世界で一番大きい「非軍事支援」の

ドナーで、インドネシアに41.5%、フィリピンに46%、ビルマ

に65.9%で、「開発独裁」と呼ばれたモデルは人権標準より

投資を優先し、「民間」団体の協会が独裁政権の資本主義者のエリートと日本の内閣とつながりつけた



⇒ AMPO Nos. 57-58 / Vol. 15, Nos. 3 & 4 (1983) www.parc-ampo.net/?p=785 [ENG]

⇒ AMPO No. 82 / Vol. 21, No. 4 (1990) www.parc-ampo.net/?p=842 [ENG]

→ to Burmese elites from 1954 | 最初の賠償は 1954 年にビルマへ

1954-60 - Balu Chaung Hydropower plant built as first flagship Reparations project proving Japan's benevolence, with U Nu's military purging communities in the area to suppress resisting ethnic armed organizations

バルーチャウン水力発電所が日本の博愛を証拠する賠償の旗艦として建てられ、ウーヌ政権の軍が周辺の武装抵抗組織を弾圧するためコミュニティ民族浄化した

companies multi-purposed ODA funds that gave “civilian-use” vehicles, agricultural equipment, and household electronics, to also sell patrol boats, uniforms, and buildings to Burmese police and military sectors (Myanmar Focus 2000.01 12); the latter helped securitize ODA extractive infrastructure and expand genocidal counterinsurgency strategies of the 4 Cuts; from the 1990s the military more rapidly used ODA bulldozers and petrochemicals to deforest land, ethnically cleansing populations and producing lumber exports to convert into weaponry import from other states

企業は「民用」のODA資金によって車両・農具・家電に注目しながら、ビルマの警察と軍に巡視艇・制服・建物にも売ることで、だんだんODAの資源抽出インフラを軍の拠点にして、ジェノサイド的な対反乱作戦の「4つ切り」を可能にした。90年代から軍は日本のブルドーザーや石油を使って森林を伐採、民族浄化をしながら輸出した木材を他国からの武器輸入に転換した

⇒ Mekong Watch (2001) www.mekongwatch.org/english/documents/burmareport-screen.pdf [ENG] | メコンウォッチ
www.mekongwatch.org/report/burma/baluchaung.html [JPN]

the Japan Burma Association arose in the 1930s, facilitating elite friendships, then wrapped in Japanese war veterans and corporate officials with Ne Win's regime after the 1960 coup, then after the 1988 coup with heavy guidance by PM Nakasone Yasuhiro lobbied the MoFA against freezing ODA contracts, endorsing Khin Nyunt's surveillance/propaganda institutions with the Sasakawa Peace Foundation to legitimize the junta's role in ASEAN

エリート間の親友関連を作ってきた日本ビルマ協会は1930年に創立、60年のクーデター後ネウイン政権と日本の戦友と企業理事と仲良くし、88年のクーデター後に中曾根康弘総理の大きい指示の下外務省がODAの契約を凍らないようロビーイングして、笹川平和財団と一緒にキンニュンの監視・プロパガンダ組織と協力し軍政の ASEAN での立場を肯定するようにした

→ to Indonesia elites from 1958 focusing on oil and Liquefied National Gas
 (LNG) exports to Japan | 1958 からはインドネシアに石油と液化天然ガスを注目

"war reparations were a source of funds for Sukarno people and, fed back to Japan, a source of political funds for Japanese conservative politicians. This Indonesia lobby centered on Kishi [Nobusuke] and Kawashima Shojiro had its misgivings about Sukarno's pro-communist policies, but Kishi was shrewd enough to cultivate connections with anti-Sukarno forces... With the fall of the pro-Communist Sukarno after the 30th of September affair and the annihilation of the Indonesian Communist Party, Japanese capital began, unimpeded, an all-out attack on Indonesia" (AMPO 1980 12)

「戦争賠償はスカルノ派の資源元になり、日本に流され日本保守政治家の政治活動資金にもなった。岸信介と川島正次郎を軸にしたインドネシアロビーはスカルノの共産主義的な政策に違和感をもつて、岸が鋭く反スカルノ派とも交流をしていた...9月30日の事件でスカルノが倒され印度ネシア共産党が全滅されると、日本の資本が妨害なくインドネシアに総攻撃を始まった」

Japan Indonesia Association (JAPINDA) founded in 1958 with fascist Sasakawa Ryōichi as president, who "gave" Sukarno a Japanese wife as "present"; but joined the preparations for Suharto's 1965 coup by relaying funding from the CIA and Lockheed military contracting; Sasakawa founded and ran the Far East Oil Trading Company since at least 1965 to import to Japan via predominant PERTAMINA corporation in Indonesia



Sasakawa Ryōichi & Suharto, 1980s
 | 笹川良一とスハルト、1980年代

日本インドネシア協会はファシストの笹川良一を会長として1958年に創立され、最初に日本人の女性を妻として「あ

げた」が、スハルトの65年クーを指示するためにCIAとロッキード社の軍事契約資金をリレーし、65年からPETRAMINA石油を輸入するためファーアイーストオイルトレーディングを創立し運営した

In the Malari incident 1974.01, PM Tanaka Kakuei visited Suharto who cracked down on mass protests, then start ODA loan to PERTAMINA (later Mobil Oil) for LNG infrastructure targeting Aceh; 1989-1998, 2000-2005 Indonesia military marked Aceh a Military Operation Area against the Free Aceh Movement (GAM)

マラリ事件で74年1月に田中角栄がインドネシアに訪問、スハルトが大衆抗議に弾圧し、ODA契約

で資金がPETRAMINAへ開始（後はモービル社）アチエをLNGインフラのターゲットにした。89-98

年、2000-05年にインドネシア軍がアチエを軍管理地域とし、自由アチエ運動などに虐殺を続けた

⇒ Saeki (2015) "Land Expropriation and the Marginalization of Villagers"
<https://digital-archives.sophia.ac.jp/repository/view/repository/0000036053>
 [ENG] | 『小さな民のグローバル学』2016 年の佐伯奈津子の章 [JPN]

⇒ Suharto's Indonesia: Development and Death Beyond "the Demise of Socialism"
 AMPO No. 83 / Vol. 22, No.1 (1990) www.parc-ampo.net/?p=845 [ENG]

⇒ lawsuits against ODA around harms of Koto Panjang hydropower plant | コトパン
 ジャン・ダム ODA による被害に関する裁判 www.kotopanjang.jp/ [JPN] /
www.apjjf.org/wp-content/uploads/2023/10/article-86.pdf [ENG]

⇒ Batang Power Plant operating from 2020 as largest coal facility in SEA,
 with Indonesia military seizure of land and backing from J-POWER, Itōchū, and
 JBIC | インドネシア軍が土地を奪い、J-POWER と伊藤忠と JBIC の支援で東南アジアで最大な
 石炭火力発電所バタンが 2022 年から運転開始 ejatlas.org/conflict/batang-coal-mining-central-java-indonesia [ENG] / www.foejapan.org/issue/20100101/5679/ [JPN]

In colonized Papua, Japanese corporations mostly involved with plantations and mining; Freeport McMoran (US) under Suharto regime opened its first copper mine with boosting by Mitsubishi/Mitsui/other Japan corporations; in 1972 Freeport sent first copper export to Japan, and continued control with exploitation of indigenous communities backed by Indonesian military atrocities trying to crush the Free Papua Movement

植民地支配下のパプアで日本の企業が主に農園と
 採鉱に関わっている。フリーポート・マクモラン
 (米国) はスハルト政権の下で銅鉱山の開始が
 三菱・三井・他の日本企業の応援を得て、72年に
 フリーポートが最初の輸出を日本に送り、自由
 パプア運動を指導していた先住民を搾取する

インドネシア軍の
 支配は相続き残虐
 行為をしてきた



Tangguh LNG facilities in Papua militarized as "national strategic project" with Mitsubishi/JX/AZEC backing | 「国家戦略プロジェクト」として軍事拠点にされたパプアのタングー LNG 施設が三菱・JX・アジアゼロエミッション共同体の支援で実施 ejatlas.org/conflict/human-rights-violations-surrounding-tangguh-lng-project-west-papua [ENG] | www.foejapan.org/issue/20240820/19964/ [JPN]

⇒ IMPARSIAL,
 "Securitization in Papua" 2011 | パプアでの安全保障化
[researchgate.net/publication/275637560](https://www.researchgate.net/publication/275637560) The Implication of Security Approach towards Human Rights Condition in Papua [ENG]

→ to Filipino elites from 1956 for plantations, mining, anti-communism under
 Marcos | 56年からフィリピンのマルコス政権へ農園・採炭・反共産主義

Sasakawa Ryōichi networked in Sugamo Prison with Jose S. Laurel III, after release in 1948 boosted the Japan-Philippines Society and then the Philippines Japan Society in 1959 as a counterpart in Japan, formalized in 1971 along with Keidanren's Uemura Kōgorō (now the Philippine Society of Japan). In 1972, Ryōichi and the MoFA searched Mindoro Island to persuade 1940s military officer Onoda Hirō to surrender for a photo op of complete reparations, along with money laundering via medical technology gifts with Ferdinand Marcos; the "Marcos scandals" at Japan's Diet from 1986 revealed deep corruption in ODA

笹川良一は巣鴨拘置所でホセ・S・ラウエル3世と交流し、1948年に脱獄後日本フィリピン協会を応援し、59年から日本に於いてフィリピン・日本協会を応援し71年に経団連の植村甲午郎と一緒に正式な組織にした（現在はフィリピン協会）。72年に笹川と外務省はミンドロ島で小野田寛郎を探し、小野田の降参を賠償の完結とするPR、同時に病院技術のプレゼントによる資金洗浄でフェルディナンドマルコスのプロパガンダに協力し、1986年の「マルコス疑惑」でODA資金の汚職が暴露された

Ryōichi also led the Japan branch of Moon Sun Myung's Genri Undō from mid-1960s-1972, that would merge into the World Anti-Communist League, and then form International Federation for Victory over Communism to the present, bolstering multiple regimes' red-tagging

良一は文鮮明の原理運動の日本支部を60年代～72年まで担当し、これが世界反共連盟に溶け合わせ、さらに現在まで続いている国際勝共連合に変容して、いくつかの政権のレッド・タッギング（共産主義者やテロリストのレッテル貼り）を普及してきた

from the 1970s "pollution exporting" from Japan to appease domestic environmentalism arose in projects like a sinter plant in Mindanao by Kawasaki Steel near resistance territory

70年代から進んだ日本国内の環境運動をなだめる「汚染輸出」で、川崎製鉄がミンダナオ島で抵抗領地に近くに作った焼結工場は一例

⇒ AMPO No. 33 / Vol. 9, No. 3 (1977)

www.parc-ampo.net/?p=719 [ENG] | 『世界から』第40号 1991年 parc-ampo.net/?p=1156 [JPN]



2018 Lumad indigenous protests against militarized mining | ルマド先住民の2018年反軍事採炭抗議 philippinereporter.com [ENG]

After 2001 the Ministry of Defense and MoFA have collaborated more, pushing the "Free and Open Indo Pacific" ideology for US-Japan "security" militarization |

2001年から防衛省と外務省がより密着的に協力し、「自由で開かれたインド太平洋」概念で

日米の「安全保障」軍拡を政策にしている

Japan's National Defense Academy has implemented foreign officer exchange student programs, where military elites have visited the Fuji Firepower Review spectacle, engaged curriculum on land mines, surveillance, and battle-field simulations, and modeled Japan's "modern" military as teacher of benevolent "disaster response" role expanding military oversight in society; Burmese officers were hosted by Nippon Zaidan chair Sasakawa Yōhei (Ryōichi's son) and the Japan Myanmar Association from 2014-2019

日本の防衛大学校が他国軍の将官級軍人の留学生
プログラムを実施、軍人が富士総合火力演習を訪問、
地雷・監視・模擬戦場等の講座に参加、日本の自衛隊を

「近代軍」として“災害対応”の役割の教師を掲げ、社会での軍事管理の許可を拡大している。

ミャンマー軍が2014-19年に渡り日本財団会の長笛川陽平(笛川良一の息子)と日本ミャンマー協会に招待されていた

The MoFA has pivoted ODA into a securitization frame after 2001, prioritizing military over humanitarian principles, while pressuring resistance organizations to consent to central state authorities in forms of "ceasefire capitalism"

外務省の中、ODAは2001年の後安全保障の枠に移動され、人道支援よりも軍事の原則に従って
実施してきた。加えて外務省も抵抗組織との媒介をアレンジして、中央の国家権力への妥協に
圧力をかけたこともある

2011 - Japan Myanmar Association under Watanabe Hideo and Asō Tarō started brokering inter-ministry investment deals with Than Shwe's regime as "Asia's Final Frontier" for Japanese capitalism against Chinese capitalism

2011年から日本ミャンマー協会は渡邊秀夫と麻生太郎の指導で、中国の資本に勝つために

ミャンマーを日本の資本の「アジアの最後のフロンティア」として安倍政権、タンシュエ政権、企業の間の投資契約を仲介した



2015 Burmese military learning at
Fuji | 2015年にミャンマー軍の富士学習
blog.canpan.info/nfkouhou/archive/509



2021 Indonesia-Japan ODA
“suppression training” | 2021 年イ
ンドネシア・日本 ODA「制圧訓練」
www.jica.go.jp/oda/project/20210870/index.html

JICA has trained Indonesia urban police since 2002 under ODA, currently as a "Project for Promoting Preventive Measures against Crimes" until 2027; simultaneously it is training the navy under the "Project for Strengthening BAKAMLA's Capacity" until 2027

JICA は 2002 年からインドネシアの都市警察に訓練を実施、
現在の形は 2027 年までの「犯罪抑止対策推進
プロジェクト」。同時に 2027 年まで「インドネシア海上
保安機構能力開発プロジェクト」を実施している

to the Philippines, JICA has ran the “Maritime Safety Capability Improvement Project for Philippines Coast Guard” since 2013, including providing Mitsubishi “transport” ships that the Philippines military can add lethal weaponry to, while brokering the Mindanao Peace Talks with Moro Islamic Liberation Front

JICA もフィリピンに 2013 年から「フィリピン沿岸警備隊海上安全対応能力強化事業」を実施、
フィリピン軍が武器を追加可能な三菱生産「造船」を提供しながら、外務省は日本を近代政府
モロ・イスラム解放戦線とのミンダナオ平和交渉を指導しようとした

Sasakawa Yōhei in the role of the MoFA's “Special Envoy of the Government of Japan for National Reconciliation in Myanmar” since 2013, pressured Karen and other non-Bamar governance organizations to sign ceasefires with Min Aung Hlaing's military and approve National League for Democracy investment schemes

きさかわようへい がいむしょう み ゃんま 一 こくみんわかいたんとう ほんせいふだいひょう かれんぞくなど ぶそうていこう
笛川陽平は外務省の「ミャンマー国民和解担当日本政府代表」として、カレン族等の武装抵抗・
せいふそしき MAL ていせんじょうやく とうしせんりゅく さんせい こうしよう
政府組織を MAL と停戦条約をサインし、NLD 党の投資戦略に賛成するよう交渉した

revitalizing Greater East Asia Co-Prosperity Sphere ideology, in 2020 Sasakawa Yōhei proclaimed for Myanmar, Vietnam, Indonesia, and the Philippines, “everyone feels their wellbeing is thanks to Japan” as elder brother or father in ASEAN (Myanmar Focus 2020.07.20 Issue 32)

2020 年に陽平は大東亜共栄圏のイデオロギーを復活するよう、日本が ASEAN で父か兄として、ミ
ヤンマー・ベトナム・インドネシア・フィリピンの幸福を美化し「みんな日本のおかげだという
きもちもつて 気持ちを持っているわけ」と主張した（ミャンマーフォーカス 32 号）

Current trajectory of escalating and converging Japan-SEA regimes'

militarization | 現在の日本と東南アジア政権の軍拡の進化・集結傾向

2014-24 - Joko Widodo regime escalated repression under anticommunist guise; 2024.10 Prabowo Subianto with background of atrocities under Suharto's army became president, 2025.01.11 met with PM Ishiba and agreed on new "defense equipment and technology cooperation" and military training plans, then on 2025.03.20 implemented Indonesia Military Law (RUU TNI)

2014 年-24 年のジョコ・ウイドド政権が反共産主義戦略の外見で弾圧を増加。スハルト政権の軍で残虐行為を指導したプラボウォ・スピアントが 2024 年 10 月に大統領になり、2025 年 01 月 11 日に石破総理との会話で新しい「防衛装備品・技術協力」や軍事訓練計画を設定し、2025 年 03 月 20 日に改正軍法を採択

⇒ 2025.01 State Talks report | 2025 年の首脳会談リポート

www.mofa.go.jp/mofaj/s_sa/sea2/id/pageit_00001_00006.html [ENG/JPN]

2018 - Rodrigo Duterte created National Task Force to End Local Communist Armed Conflict (NTF-ELCAC), continuing to repress through new regime of Bongbong Marcos from 2022, which receives Japan's backing while Duterte-Marcos authoritarian factional fighting escalates

2018 年にロドリゴ・ドゥテルテが地方共産主義勢力との武力紛争を終わらせる国家タスクフォースを作り、2022 年からのポンポン・マルコス政権に続き、ドゥテルテ派とマルコス派の間の独裁競争が煽りながら日本がマルコへの支持を続く

2017 - MoFA protected Min Aung Hlaing internationally from accountability in new genocide wave against Rohingya; since MAL's 2021.02.01 coup JMA has fully backed the junta's authority as propaganda wing in Japan; MoFA mildly denounced the intensifying mass atrocities and the 2024 forced conscription decree, with possibility of legitimizing the mock state elections in late 2025 instead of legitimizing the National Unity Government or the Spring Revolution

2017 年から外務省がミンアウンライン司令官がロヒンギャに対するジェノサイドを国際的に正当化した。ミンアウンラインの 2021 年 02 月 01 日のクーデター以来日本ミャンマー協会が完全に正当化した。本でのプロパガンダ組織としてかつどうし、外務省が軍の深化している残虐行為や 2024 年の徴兵命令について懸念を示しながら、NUG 連邦政府か春の革命を認める前に 2025 年後半の模擬選挙の結果を認める可能性の方が高い

Each of the above state's elites have used "preemptive violence" or "counterinsurgency" or "anti-terrorism" frames to legitimize atrocities,

protecting capitalist extraction with deals through Japan and other
“democratic/pacifist” empires

資源の略奪のために、以上の各国家のエリートが軍の「先制の攻撃」「対反乱作戦」「反テロ」の
権力で虐殺行為を正当し、独裁権力が日本や他の「民主・平和主義」帝国の加担に頼る

while joining more war games like RIMPAC and “Balikatan,” in 2023.06 the Cabinet revised charter overseeing ODA to prioritize FOIP ideology collaborating with US empire and 'like-minded countries,' and created Official Security Assistance (OSA) deregulating weapons trade

RIMPAC や「バリカタン」のような戦争ゲームに段々参加しつつ、2023年6月に内閣が ODA を管理する大綱を作り直し、米帝国や「同志国」と協力する FOIP 概念を優先し、武器販売を解禁するため安全保障能力強化支援 (OSA) も作った

⇒ JVC の OSA モニタリング ngo-jvc.net/activity/current/osa.html [JPN/some ENG]

⇒ MoFA page | 外務省の OSA サイト mofa.go.jp/mofaj/fp/ipc/page4_005828.html [JPN]

the first OSA project went to the Philippines 2023.11.03 for “coastal radar”, then 2024.12.05 for Navy and Air Force surveillance equipment and vehicles

最初の OSA が 2023 年 11 月 03 日にフィリピンに「沿岸監視レーダー」を、2024 年 12 月 5 日に海軍と空軍に警戒監視用機材と車両を提供

the first OSA to Indonesia 2025.01.11 contains new "high-speed patrol boats" by Mitsubishi Shipbuilding; JAPINDA board includes chair Fukuda Yasuo (prior PM), and board member Kondō Masahiro as Mitsubishi Heavy Industries Strategic Advancement Group Leader as of 2024.11, while Mitsubishi Shōji CEO Kakiuchi Takehiko is one chair of economic coalition Keidanren's Indonesia Committee



2025 Mitsubishi OSA ship model also used by Japan's military | 2025 年の日本軍も利用する三菱の OSA 舰モデル navalnews.com/naval-news/2025/02/indonesian-navy-to-receive-patrol-vessels-from-japan/

インドネシアへの最初の ODA が 2025 年 01 月 11 日に三菱造船生産の「高速警備艇」を提供、

JAPINDA の理事会に三菱重工業のグループ戦略推進室の近藤正泰が理事で、三菱商事会長の垣内威彦が経団連の日本・インドネシア経済委員会の会長の一人

further OSA contracts are continuing under Ishiba's regime leveraging US white supremacist expansion | 米国の白人優秀主義の拡大と協働する石破政権の中 OSA 契約が続く